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Kehittämisjaoston työpaja 20.3.2025

Työpajan tavoitteena oli saada yhteistä ymmärrystä kehittämisjaoston 
toiminnasta ja saada hahmotusta siitä, mitä kehittämisjaoston tulevaisuudelta 
halutaan. 

Jaoston jäseniä oli pyydetty etukäteen keräämään tietoa asukkailta työpajaa 
varten. 

Työpajassa käytiin keskustelua jaoston nykytilasta ja tulevaisuudesta. 

Työpajassa oli 17 osallistujaa. 



Osallistujat

Riikka Knuuti
Aarne Jänkälä
Esa Jääskö
Jorma Kiviniemi
Pekka Kunnari
Heli Rapakko
Veli Saarijärvi

Minna Uusiautti

Reino Vaaraniemi

Hillevi Vitikka

Eino Keränen

Tuomas Koskiniemi

Samppa Määttä

Järjestäjät

Vilma Blomberg ja Erja Sainio

Anne Puroaho ja Satu Tuovinen



Kehittämisjaoston nykytila 

Mikä menee hyvin: 

• Kylien välinen yhteistyö: yhteishenki on hyvä, 
jaosto koetaan tärkeäksi, yhdistänyt kyliä ja 
heidän yhteistyötä erityisesti tiensuunnilla

• Hankkeet: hankkeet ovat saaneet sekä 
yksilöitä että kyläyhdistyksiä mukaan. Hyvät 
ideat ovat "levinneet" laajemmalle alueelle. 

Haasteet: 
• Epäselvyys roolijaosta:

o Avustuspäätösten yhdenvertaisuus ja 
läpinäkyvyys

o Luottamus päätöksentekoon 
• Suurena huolena on kyläidentiteetti ja 

yhteisöllisyys kylien osalta, yhteisöllisyyden 
heikentyminen 

• Vaikuttavuus: jaoston omien jäsenten 
mahdollisuuden vaikuttaa 

• Viestinnän sujuvuus ja tiedonkulku eri tahojen 
välillä 



Kehittämisjaoston tulevaisuus

Jaoston toiminta tulevaisuudessa parhaimmillaan: Jaoston toiminta 
näkyy ja kuuluu kyläläisille ja sen toiminta on houkuttelevaa. Toiminta 
aktivoi ihmisiä mukaan niin, että työ ja vastuu jakautuu useammalle. 
Uusia kehittämisideoita visioidaan suuresti yhdessä. 

Toiveena jaoston toiminnalle on, että jaoston jäsenet voisivat nostaa 
asioita helpommin jaoston esityslistalle. Jaosto voisi myös järjestää 
enemmän tapahtumia ja verkostoitumistilaisuuksia. 

Lisäksi työpajassa syntyi konkreettisia kehittämisideoita, joita
jaostossa haluttaisiin edistää: kylien ja kaupunginvälisen yhteistyön
kehittäminen, maaseudun asuntopulaan vastaaminen, 
kyläyhdistysten yhteiset kokoontumiset ja verkostoitumistilaisuudet
ilta-aikaan, sosioekonomisen vastuun kehittäminen, koulujen ja tilojen
hyödyntäminen monipuolisesti, vanhemmille madhollisuus valita
lapselle sopivin koulu maaseudulla. 



Kehittämisjaosto haluaa keskittyä erityisesti seuraaviin 
kaupunkistrategian painopisteisiin 

Asukkaat voivat hyvin ja osallistuvat kaupungin kehittämiseen

Elinvoimaa rakennetaan monipuolisesti ja vastuullisesti:
• Edistämme yrittäjyyttä investointien onnistumista aktiivisella maankäytöllä ja markkinoinnilla.
• Olemme arktisen alueen kestävän matkailun monivuotinen ja ympärivuotinen ykköskohde 

Ympäristömme on luonnonläheinen, toimiva ja viihtyisä:
• Huolehdimme ympäristömme turvallisuudesta, toimivuudesta ja varmuudesta koko kaupunkimme 

alueella. 

Erityisesti huomioitiin kaavoituksen ja tonttien saatavuuden vaikutusta kokonaisvaltaiseen
seutukehitykseen. Kehitystarpeet ovat poikkihallinnollisia, ja on syytä pohtia että soveltuisiko
kylien kehittämisjaosto paremmin esimerkiksi kaupunginhallituksen alaisuuteen.





KIITOS!
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